

IDRC is looking for a Senior Financial Analyst to work in our Financial Division. Join our team to put your ideas and knowledge to work to help solve some of the developing world's most critical challenges.

## **SENIOR FINANCIAL ANALYST – EXTERNAL FUNDS MANAGEMENT (REPOSTING)**

### **Permanent Position – Ottawa, Canada**

Reporting to the Manager External Funds Management the Senior Financial Analyst is responsible for performing a range of financial management work related to the financial administration of donor partnerships. More specifically, you will prepare all financial reports related to donor partnership agreements. In addition, you are responsible for properly recording all donor contribution receivables and revenues in accordance with the donor agreements and accounting principles.

You will prepare the annual project-based operational budget. In doing so, you will liaise with Program Managers to gather information on the planned activities of donor funded programs.

### **Overview of Qualifications**

- **Education:** Bachelor's degree in business administration, Commerce or Finance; an accounting designation (CPA-CA, CPA-CMA, CPA-CGA) would be an asset.
- **Experience:** 5 years of accounting experience in a computerized environment.
- **Language requirements:** intermediate knowledge of French and English.
- **Knowledge:** (among others) Economics and Accounting knowledge; Financial standards and budgeting practices

For more information about this rewarding career opportunity and to apply, please visit our website at [idrc.ca/careers](http://idrc.ca/careers).

### **Application Deadline: October 22, 2021, at 23:59 EST**



As part of Canada's foreign affairs and development efforts, [IDRC](#) champions and funds research and innovation within and alongside developing regions to drive global change.

IDRC is committed to creating and fostering a **respectful, diverse, equitable and inclusive workplace culture** that reflects the people's lives we impact and the Canadian community we work within, where everyone is comfortable being their authentic selves. We welcome Indigenous peoples and persons from all races, ethnicities, gender identities and expressions, sexual orientations, and physical or mental abilities to be part of our team.

Le CRDI recherche un(e) Analyste financier(e) principal(e) pour notre division des Finances. Joignez-vous à notre équipe, et utilisez vos connaissances et vos idées pour aider à résoudre certains des problèmes de développement les plus cruciaux.

**ANALYSTE FINANCIER PRINCIPAL, GESTION DES FONDS DE SOURCES EXTERNES (RÉAFFICHAGE)**  
**Poste permanent – Ottawa, Canada**

Relevant du Gestionnaire, Gestion des fonds externes, l'analyste financier principal s'acquitte d'une série de tâches relevant de la gestion financière en rapport avec l'administration financière des contributions des bailleurs de fonds. Plus précisément, vous préparerez tous les rapports financiers exigés en vertu des accords de contribution conclus avec des bailleurs de fonds. Vous serez en outre responsable de comptabiliser tous les revenus et toutes les contributions à recevoir des bailleurs de fonds conformément aux ententes avec les bailleurs de fonds et les principes comptables.

Vous devrez aussi préparer le budget d'exploitation annuel de chaque projet. Ce faisant, vous assurerez la liaison avec les gestionnaires de programme en vue de recueillir les renseignements sur les activités prévues des programmes financés par les bailleurs de fonds.

**Survol des qualités recherchées**

- **Éducation** : Baccalauréat en administration des affaires, en commerce ou en finances. Un titre comptable (CPA-CA, CPA-CMA, CPA-CGA) est un atout.
- **Expérience** : Cinq années d'expérience en comptabilité, dans un milieu informatisé
- **Exigences linguistiques** : bilingue (anglais et français) au niveau intermédiaire.
- **Connaissances** : (entre autres) Connaissance en économie et comptabilité ; Normes financières et pratiques de budgétisation

Pour en savoir plus au sujet de ce poste et pour postuler, veuillez consulter le [crdi.ca/emplois](http://crdi.ca/emplois).

**Date butoir : le 22 octobre 2021, à 23h59 HNE**



Dans le cadre des activités du Canada en matière d'affaires étrangères et de développement, le [CRDI](http://crdi.ca) soutient et finance la recherche et l'innovation dans les régions en développement, et avec celles-ci, pour impulser le changement à l'échelle mondiale.

Le Centre de recherches pour le développement international s'engage à créer et à favoriser une **culture de travail respectueuse, diversifié, équitable et inclusif** qui reflète la vie des personnes sur lesquelles nous avons une incidence et la collectivité Canadien au sens dans laquelle nous travaillons, où chacun est à l'aise d'être son authentique soi. Nous accueillons

les peuples indigènes et les personnes de toutes races, ethnies, identités et expressions de genre, orientations sexuelles et atteintes d'un handicap physique ou mental pour faire partie de notre équipe.